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Abstract (en)
[origin: US4830429A] The present invention relates to an operating device for a seat, an armchair or a couch, where the angle between the base
(3) and the back(4) can be modified, so that the user can move from a sitting position to a position of relaxation, merely through the action of his
body. The invention provides a retractable supporting means for the small of the back comprised of a flap (10) pivoting around an axis (11) and
of a support (32) with a roller (33), integral with the base, and capable of positioning the retractable supporting means for the small of the back by
pivoting the flap as the displacement of hte user's body proceeds.

Abstract (fr)
La présente invention concerne un dispositif de manoeuvre pour fauteuil, siège, ou canapé dont l'angle entre l'assise (3) et le dossier (4) peut être
modifié afin que l'utilisateur puisse, par le simple effet de son corps, passer d'une position assise à une position relaxante. L'invention prévoit un
cale-reins escamotable constituée d'un volet (10) pivotant autour d'un axe (11), un support (32) avec galet (33), solidaire de l'assise mettant en
place le cale-reins par pivotement du volet au fur et à mesure du déplacement du corps de l'utilisateur.
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